
   
 

13. juni 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad er status på arbejdet i den arbejdsgruppe, som Naalakkersuisoq for Sundhed lovede at 

nedsætte for at kigge på situationen med de alt for dyre huslejer i personaleboligerne på 

Qatserisut? 

a. Hvornår forventer Naalakkersuisut at præsentere en fremtidssikret løsning på denne 

personaleboligsituation? 

 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Der er mig bekendt fortsat ingen afklaring på situationen vedrørende de alt for dyre personaleboliger til 

sundhedspersonale på Qatserisut. 

 

Sagen er grundigt beskrevet i medierne, hvori der er fremkommet flere eksempler på, at eksempelvis læger 

og sygeplejersker fravælger ansættelse i sundhedsvæsenet med baggrund i for dyr husleje. 

 

Dette er selvsagt et problem, som Naalakkersuisut desværre ikke rigtig har forholdt sig ordentligt til. Det 

sidste jeg har hørt er, at Naalakkersuisoq for Sundhed ville nedsætte en arbejdsgruppe til at se på 

problemet. 

 

Jeg mener, at dette er for useriøst. Det er tid til handling, så vi kan sikre ansatte i sundhedsvæsenet 

ordentlige forhold, og så vi kan sikre befolkningen de bedste muligheder for pleje, omsorg og behandling i 

sundhedsvæsenet. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


